
Folketingets Udvalg for Fødevarer, 
Landbrug og Fiskeri

København, den 13. marts 2013
Sagsnr.: 19344
Dok.nr.: 503055

Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 21. februar 2013
stillet følgende spørgsmål nr. 17 vedrørende L 148 – Forslag til lov om ændring af lov 
om jordbrugets anvendelse af gødning og om plantedække (Regulering af 
kvælstofkvoten og indberetning af plantedække m.v.), som hermed besvares. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Lene Espersen (KF), Erling Bonnesen (V), René 
Christensen (DF) og Mette Bock (LA).

Spørgsmål 17:

”Videncentret for Landbrug har beregnet et tab på 3,3 mia. kr. som følge af 
undergødskning, jf. Planteavlsorientering 137: ”Hvad koster de underoptimale 
kvælstofnormer dansk landbrug?” Kan ministeren oplyse, om ministeren er enig i de 
forudsætninger, der ligger bag Videncentret for Landbrugs beregninger, og subsidiært 
begrunde hvori en eventuel uenighed består?”

Svar:

Dette spørgsmål vedrører ikke L 148, men er et spørgsmål af generel karakter til 
reguleringen i lov om jordbrugets anvendelse af gødning og om plantedække. Som jeg 
oplyste i forbindelse med samråd T, så er forskerne i øjeblikket ved at regne på 
omkostningerne. Jeg vil orientere Fødevareudvalget, når jeg modtager forskernes 
rapport.
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